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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 16. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 170 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marie Bjerre og Marlene Ambo-Rasmussen (V). 

Spørgsmål nr. 170: 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 15. december 2020 fra retspræsident for 

Retten i Hillerød, Betina Juul Heldmann, jf. SOU alm. del – bilag 177 (internt), herun-

der svare på, hvornår ministeren i henhold til aftalen af 26. november 2020 om ned-

bringelse af ventetider i Familieretshuset agter at indkalde til forhandlinger om mulige 

tilpasninger, herunder det omhandlende forslag fra Retten i Hillerød?” 

Svar: 

Jeg har den 21. december 2020 takket landets byretspræsidenter for deres løsnings-

forslag, hvorefter byretterne er indstillede på, at ventende § 7-sager oversendes til 

familieretten tidligere end det, der umiddelbart følger af sagsgangen i det familieretli-

ge system. 

Ifølge familieretshuslovens § 32 skal en § 7-sag indbringes for familieretten til afgørel-

se, når sagen er oplyst, og der ikke vurderes at være grundlag for at fortsætte det tvær-

faglige arbejde med parterne.  

Jeg har iværksat en nærmere undersøgelse af, om – og i givet fald i hvilket omfang – 

det er muligt at tage imod byretspræsidenternes tilbud inden for rammerne af den 

gældende lovgivning. Når denne afklaring foreligger, vil social- og familieordførerne 

høre nærmere. 

Derudover forventer jeg at indkalde til møde om arbejdet med sagspuklerne i Familie-

retshuset i løbet af foråret.  
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